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R O M Â N I A 

JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN 

    CONSILIUL JUDEŢEAN 

 

 

 

PROCES–VERBAL 

încheiat astăzi 22.12.2012, ora 12,00 în cadrul şedinţei extraordinare a 

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN 

 

 

          Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Sorin Frunzăverde:   

 

 Doamnelor şi domnilor,   

 Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 27 de consilieri judeţeni.    

 Lipsesc motivat domnul consilier Sorin Iacob Ştefan şi domnul vicepreşedinte 

Ionesie Ghiorghioni. 

Se supune la vot motivarea domnului consilier Sorin Iacob Ştefan şi a domnului 

vicepreşedinte Ionesie Ghiorghioni. Se aprobă în unanimitate. 

 Consilierii judeţeni au fost convocaţi prin Dispoziţia nr.732/20.12.2012, potrivit 

art.94 alin.1 din Legea nr.215/2001 a administraţiei publice locale, republicată, cu 

modificările şi completările ulterioare, invitaţii prin adresa nr.I/4340/20.12.2012 şi s-a 

adus la cunoştinţa locuitorilor prin publicare în Ziarul „Jurnal de Caraş-Severin” din data 

21.12.2012. 

Participă de drept domnul Ion Imbrescu secretarul judeţului. 

Participă ca invitaţi: domnul deputat Ion Mocioalcă, domnul deputat Ioan Benga, 

domnul senator Aurel Duruţ, domnul Claudiu Pasăre, domnul prefect Silviu Hurduzeu, 

domnul subprefect Anton Paulescu, reprezentanţi ai instituţiilor publice în coordonarea şi 

subordonarea Consiliului Judeţean, precum şi reprezentanţi ai aparatului de specialitate al 

Consiliului Judeţean Caraş-Severin. 

 Din partea mass-mediei participă reprezentanţi ai Ziarului “Jurnal de Caraş-

Severin”, „BANAT TV”, „Radio Reşiţa”, Săptămânalul „Prisma”, Publicaţia 

„Argument”, TVR Timişoara. 

 

Ordinea de zi a fost anunţată şi publicată în presă. 

 Ordinea de zi este următoarea: 

1.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Judeţului Caraş-

Severin, pentru anul 2012. 

2.Proiect de hotărâre privind participarea judeţului Caraş-Severin prin Consiliul 

Judeţean Caraş-Severin la majorarea capitalului social al SC AQUACARAŞ SA. 

3.Întrebări. Interpelări.  
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Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Doamnelor şi domnilor consilieri, vă 

mulţumesc că aţi răspuns invitaţiei noastre, într-un număr important.  

Faţă de ordinea de zi vă propun să păstrăm un singur punct. Da? Domnul Darian? 

Domnul invitat Darian Ciobanu: Nu, domnule preşedinte. Un punct este 

rectificarea bugetului şi al doilea este consecinţa. Scoatem punctul cu AQUACARAŞ, 

punctul 2, din ordinea de zi publicată.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bine. Unde e ordinea de zi? Daţi-mi 

ordinea de zi, nu dispoziţia. Deci vă propun să scoatem de pe ordinea de zi iniţială, 

proiectul referitor la participarea judeţului Caraş-Severin la majorarea capitalului social al 

SC AQUACARAŞ SA şi o să vă explic şi de ce, la momentul respectiv. Cine este de acord 

cu această ordine de zi? Se aprobă în unanimitate.  

Tot pe ordinea de zi, vă propun să introducem „Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean nr.13/25.01.2012 privind aprobarea bugetelor 

de venituri şi cheltuieli ale instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului 

Judeţean sau finanţate de către acesta, pe anul 2012, modificată şi completată”. Este 

consecinţă a primului punct, de modificare a ordinii de zi şi a bugetului. Cu alte cuvinte, 

vă propun următoarea ordine de zi, cu două puncte: 1.Proiect de hotărâre privind 

rectificarea bugetului propriu al Judeţului Caraş-Severin, pentru anul 2012 şi 2. Proiectul 

de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean nr.13/25.01.2012 privind 

aprobarea bugetelor de venituri şi cheltuieli ale instituţiilor şi serviciilor publice de sub 

autoritatea Consiliului Judeţean sau finanţate de către acesta, pe anul 2012, modificată şi 

completată.  

Vă rog să votăm această ordine de zi. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Se 

aprobă în unanimitate. Mulţumesc. 

Am plăcerea să vă anunţ că la această şedinţă participă domnii parlamentari, Ion 

Mocioalcă, Ioan Benga şi Aurel Duruţ. Mai e cineva? Nu. Să-l felicit pe domnul 

Mocioalcă, pentru faptul că este preşedintele Comisiei pentru Apărare, Siguranţă 

Naţională şi Ordine Publică, una din cele mai importante comisii ale Camerei Deputaţilor. 

La această şedinţă participă şi domnul doctor Pasăre, amploaiat, responsabil important în 

Ministerul de Interne, acum. Sau unde? Într-o altă structură de putere, în fine, una chiar 

mai puternică. Ne onorează ca de obicei cu prezenţa, domnul prefect, domnul subprefect şi 

faţă de şedinţa trecută, a venit şi domnul Ştefănescu.  

Bun. După ce cu greu am reuşit să depistăm care este ordinea de zi şi vă mulţumesc 

pentru pacienţa dumneavoastră, vă propun să votăm aceste două hotărâri. 

* 

Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume: 

1.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Judeţului Caraş-

Severin, pentru anul 2012. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: E vorba de cele 45 de miliarde de lei pe 

care Consiliul Judeţean le primeşte pentru plata, stingerea unor arierate. Este o realizare 

care se datorează acestui tandem care a intervenit la Guvern. Împreună cu domnul 

Mocioalcă am făcut acest lucru, la prim ministru, din două motive. Datorită faptului că 
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bugetul a fost multă vreme subfinanţat, ca mai toate bugetele din judeţele României şi în al 

doilea rând, aşa cum veţi vedea şi din acest motiv am scos punctul cu AQUACARAŞ de 

pe ordinea de zi, probabil pe 9 ianuarie sau pe 10 ianuarie, vă voi convoca în prima şedinţă 

ordinară a anului viitor. Vom vota, aşa cum am promis primului ministru, majorarea 

capitalului la AQUACARAŞ, stingerea unei datorii de 1 milion de euro, pe care 

AQUACARAŞ o are, tocmai pentru a continua accesarea la nivel naţional a fondurilor pe 

ISPA, practic terminarea accesării fondurilor pe programul ISPA, la nivel naţional. 

Aceasta este principala motivaţie pentru care am primit aceste fonduri de circa 1 milion de 

euro, bani nu puţini, în momentul în care Fondul Monetar Internaţional este în continuare 

în misiune în România. Dar acest lucru nu vom putea să-l facem decât din ianuarie, din 

fondul de excedent aflat la dispoziţia Consiliului Judeţean. Asta este explicaţia a ceea ce  

s-a întâmplat cu atâta greutate în stabilirea ordinii de zi. Dacă la primul punct sunt 

observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se adoptă în unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 2 al ordinii de zi şi anume: 

2.Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean 

nr.13/25.01.2012 privind aprobarea bugetelor de venituri şi cheltuieli ale instituţiilor şi 

serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean sau finanţate de către acesta, pe 

anul 2012, modificată şi completată. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Pe cale de consecinţă, punctul 2. Dacă aici 

sunt observaţii? Nu sunt.  

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 



 4 

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se adoptă în unanimitate.  

* 

Se trece la discutarea punctului 3 al ordinii de zi şi anume: 

3.Întrebări. Interpelări.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă la întrebări, interpelări, luări de 

poziţii, sunt puncte de vedere?  

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Dacă îmi permiteţi? 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Domnul Ştefănescu. 

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Pentru că mi-aţi pronunţat şi numele şi vă 

mulţumesc pentru pronunţarea corectă a numelui meu. Domnule preşedinte, în primul rând 

vreau să vă felicit pe dumneavoastră personal, că aţi reuşit ca din 7 mandate aparţinând 

judeţului Caraş-Severin „aţi reuşit” sau „s-a reuşit” să avem o reprezentare de 12 

parlamentari din judeţul Caraş-Severin, în Parlamentul României, ceea ce nu este lucru 

uşor. Încă odată, sincere felicitări! Aş avea o rugăminte deosebită faţă de dumneavoastră,  

ca şedinţele Consiliului Judeţean, pentru că dragii noştri parlamentari reprezintă colegii 

uninominale, în măsura în care este posibil să le programaţi în zilele de vineri, sâmbătă sau 

chiar duminică, când şi domniile lor sunt în teritoriu. Să ne dea o mână de ajutor care ne-

au dat-o şi până acum, să fie prezenţi la şedinţele noastre. Să preia problemele pe care noi 

le ridicăm aici, pe care dumneavoastră le ridicaţi, ca să le poată toată lumea şti. Să poată 

lumea şti, cum îşi duc la îndeplinire mandatul de parlamentar. În ceea ce-l priveşte pe 

domnul doctor Duruţ, vreau să vă spun că reprezintă judeţul Caraş-Severin în două 

comisii, în Comisia pentru Agricultură, Silvicultură, care este foarte importantă pentru 

judeţul Caraş-Severin, sănătatea şi producţia animală şi în Comisia pentru Sănătate, deci 

sănătatea umană. Deci din punctul acesta de vedere, suntem asiguraţi! Vă mulţumesc 

frumos.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da. Dacă mai doreşte cineva? Domnul 

deputat Benga. 

Domnul deputat Benga Ioan: Domnule preşedinte, vă mulţumesc pentru cuvânt. 

Acum eu n-am purtător de cuvânt, o să vorbesc singur. Eu sunt într-o comisie, care 

deocamdată este Comisia de Industrii Servicii şi Transporturi şi vreau să vă spun că prima 

interpelare am avut-o cu domnul ministru Vosganian. L-am întrebat foarte clar ce gânduri, 

ce proiecte sunt legate de UCM Reşiţa şi de Întreprinderea Mecanică Reşiţa. Dumnealui a 

spus că vor fi obiective foarte serioase cu cele două întreprinderi, urmând ca alături de 

dumneavoastră, dacă putem să-i aducem aici şi să rediscutăm concret ceea ce se întâmplă 

la Reşiţa. Mulţumesc tare mult.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Cred că pe domnul Vosganian va trebui să-

l întrebăm în această ordine de idei, ce proiecte are cu Hidroelectrica! Până la urmă, 

destinul Reşiţei este legat de cel al Hidroelectricii. Dar, oricum, sunt întrebări normale. Mă 

fac eu purtătorul de cuvânt al celorlalţi parlamentari.  

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Numai puţin. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da. 
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Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Aici este Consiliu Judeţean şi vorbesc 

consilierii judeţeni.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Păi şi eu ce sunt? 

Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Păi, aluzia domnului Benga. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Am înţeles. Am înţeles colegiala dispută! 

Domnul Vali Rusu este în comisia pe care o conduce domnul Mocioalcă, cea de apărare. 

Domnul Secăşan este la sănătate, iar domnul Tocuţ este secretarul Comisiei de Relaţii 

Externe. Nu ştiu ceilalţi parlamentari unde sunt. Tabugan trebuie să fie la agricultură şi 

silvicultură.  

Domnul deputat Benga Ioan: Valeria este la juridică.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Foarte bine. Dacă alte opinii mai sunt? 

Eram convins!  

Domnul consilier Novăcescu Toni: Nu interveneam dacă nu lua cuvântul domnul 

deputat Benga, pe care îl felicit. Adineauri am aflat că face parte din Comisia de Industrie 

şi aş dori să interpeleze, să vedem care este soarta Moldominului de la Moldova Nouă. 

Chiar i-aş ruga pe toţi parlamentarii din Caraş-Severin, indiferent de comisie, să ne 

sprijine! Vă mulţumesc. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Acesta este un subiect serios. Sincer mă 

aşteptam să aflu evoluţia cotelor apelor Dunării, dar am scăpat de această estimare 

meteorologică. Bun. Ţinând cont că au fost epuizate o serie de puncte de vedere, îmi 

permiteţi şi mie câteva considerente de sfârşit de an foarte scurte. În primul rând, a fost un 

an foarte greu, un an contorsionat politic. A fost un an marcat de 3 momente electorale, 

alegerile locale, alegerile parlamentare şi referendumul. Un an, aş spune cu o clasă politică 

încrâncenată, un an marcat de vrajba politică pe care am anunţat-o în 2010, de haosul 

administrativ care abia acum începe încet-încet să se stingă şi de statul poliţienesc care şi-a 

arătat de câteva ori potenţialul de intimidare. Sperăm că odată cu instalarea celui de-al 

doilea Guvern Ponta, viaţa publică din România, viaţa politică, socială, viaţa economică, 

pentru că până la urmă, antevorbitorii mei au enunţat 4 subiecte, sigur, localizate în 4 

societăţi comerciale importante, dar dramatice din punct de vedere al situaţiilor oamenilor 

de acolo. Toate acestea sper că se vor aşeza în normalitatea de care avem nevoie, pentru că 

aşa cum se estimează, aşa cum am discutat cu domnul Mocioalcă de câteva ori, inclusiv la 

primul ministru, 2013 nu va fi un an uşor. Dimpotrivă, 2013 va fi un an în care criza 

mondială va continua! Dacă vreţi, cel mai bun semnal sau cel mai bun semn este că, 

inclusiv Germania care părea de neatins, a marcat un an de recesiune. Creşterea estimată 

este mult faţă de ceea ce se spera. Întreaga Uniune Europeană este în situaţia asta, fără a 

mai vorbi de cazuri disperate de tip Grecia, Spania sau Portugalia. Toate acestea nu pot să 

aducă în România schimbări favorabile. Toate acestea pot fi atenuate, repet,  printr-o 

atitudine politică normală, printr-o normală coabitare între putere şi opoziţie. Nu poţi 

guverna în democraţie fără opoziţie. În acest sens, un rol important cred că revine 

parlamentarilor noştri şi în general, Parlamentului, de a institui acolo o conversaţie reală, 

un dialog natural. Eu sunt convins că, cel puţin din Caraş-Severin vor exista aceste voci. 

Vreau să le mulţumesc grupărilor politice pentru, în general, decenta campanie electorală 
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dusă, atât la locale, cât şi la parlamentare. Chiar şi pe parcursul referendumului, în Caraş-

Severin nu au fost incidente, nici un exces nu a fost semnalat în acest sens. Vreau să felicit 

grupările politice prezente în Consiliul Judeţean, e o performanţă. Într-o anumită 

accepţiune, PP-DD-ul a făcut un scor foarte bun şi la locale şi la parlamentare. Felicit 

PDL-ul în egală măsură şi sigur, trebuie spus că USL-ul şi aici când spun USL, mă refer şi 

la UNPR. Nu mai facem o serie de confuzii de genul acesta. USL-ul este marele câştigător 

al acestui an, dar este o victorie cu foarte multe responsabilităţi, o victorie care generează 

foarte multe responsabilităţi.  

Domnilor parlamentari, doamnelor şi domnilor consilieri, dragi colegi, reprezentanţi 

ai presei, domnilor invitaţi, eu vă mulţumesc pentru modul în care am colaborat în acest 

an, repet, greu, poate un an de destin pentru România, să dea Dumnezeu să fie aşa, de 

destin bun. Călinescu spunea că „România are nevoie de un mesianic pozitiv.”. Poate 

Guvernul acesta va reprezenta o structură mesianică pozitivă pentru România. Să dea 

Dumnezeu! Permiteţi-mi ca în final, să vă urez un Crăciun fericit şi liniştit alături de cei 

dragi, sărbători fericite pentru un an nou, 2013, cu voia lui Dumnezeu, mai bun! Vă 

mulţumesc.  

 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie. 

 

 

 

          P R E Ş E D I N T E,                                      SECRETARUL JUDEŢULUI, 

 

           Sorin Frunzăverde                                                             Ion Imbrescu 
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